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Z á p i s n i c a 
číslo 3/2018 

 
 

zo zasadnutia Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu 
 pri Zastupiteľstve Trenčianskeho samosprávneho kraja  

konaného dňa 23.4.2018 v Trenčíne 
 
 

Prítomní: -   8 členov komisie podľa priloženej prezenčnej listiny, 
- zastúpenie TSK: Ing. Briestenský, Ing. Horváth, Ing. Ozimová, Ing. 

Lamačková, Mgr. Rezáková, Ing. Michaličková 
 
P r o g r a m : 
 

1. Otvorenie 

2. Kontrola stanovísk 

3. a) Návrh Záverečného účtu Trenčianskeho samosprávneho kraja za rok 2017 

b) Stanovisko hlavného kontrolóra Trenčianskeho samosprávneho kraja k návrhu  

     Záverečného účtu Trenčianskeho samosprávneho kraja za rok 2017 

4. Návrh na Zmenu rozpočtu Trenčianskeho samosprávneho kraja na roky  

2018 – 2020 (1. zmena) 

5. Návrhy projektov na schválenie podania žiadosti o dotáciu: 

a) Rozvoj výchovy a vzdelávania žiakov v oblasti telesnej a športovej výchovy 

formou rekonštrukcie telocvične na rok 2018 

b) Podpora elektromobility v Trenčianskom samosprávnom kraji 

 
6. Rôzne 

7. Záver 

 
K bodu 1: 
Zasadnutie komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Z TSK (ďalej len 
„komisia“) otvorila a viedla predsedníčka komisie, ktorá v úvode privítala prítomných 
členov komisie a zástupcov TSK, informovala členov komisie, že na rokovaní bude 
zastupovať Ing. Novákovú, tajomníčku komisie, Ing. Michaličková., zástupkyňa 
tajomníčky. Ďalej prítomných oboznámila s programom zasadnutia. Medzičasom prišiel 
na rokovanie podpredseda komisie, PhDr. Štefan Škultéty, ktorého dodatočne Ing. 
Máčeková privítala a po dočítaní programu následne vyzvala prítomných na predloženie 
návrhov na doplnenie alebo zmenu programu. Nikto z prítomných nemal k programu 
pripomienky, a  tak bol program odhlasovaný v navrhovanom znení. Predsedníčka 
skontrolovala ešte účasť poslancov na prezenčnej listine, na základe ktorej vyhlásila 
rokovanie za uznášaniaschopné.  
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K bodu 2: 
Ing. Máčeková najskôr navrhla preberať jednotlivé stanoviská postupne, tak, ako to 
vyplynulo z jednotlivých bodov programu. Následne však prítomní členovia skonštatovali, 
že všetky stanoviská boli splnené a odsúhlasené a prijaté Zastupiteľstvom TSK v znení, 
ako odporučila komisia. Zároveň predsedkyňa navrhla, ak by mal niekto z prítomných 
pripomienky, vrátiť sa k stanoviskám v rámci bodu 6 – Rôzne. 
 
 
 
K bodu 3 a): 
Predsedníčka komisie vyzvala vedúcu Odboru finančného, Ing. Ozimovú k uvedeniu 
predkladaného materiálu: „Návrh Záverečného účtu Trenčianskeho samosprávneho 
kraja za rok 2017“. Ing. Ozimová najskôr informovala o tom, že rozpočet TSK bol 
schválený 28.11.2016, ďalej 2.5.2017 bola schválená 1. zmena rozpočtu. Medzitým bol 
rozpočet menený rozpočtovými opatreniami v rámci kompetencií predsedu TSK a boli 
zapracované finančné prostriedky, ktoré boli účelovo určené Trenčianskemu 
samosprávnemu kraju. K 31.12.2017 boli bežné príjmy plnené v celkovej výške 136 
360 707,55 eur, čo v percentuálnom vyjadrení predstavuje 101,32 % z rozpočtovanej 
sumy 134 584 173,00 eur a medziročný nárast takmer o 6 818 tis. eur. Hlavný podiel na 
tejto skutočnosti mala ekonomická kategória 100 - Daňové príjmy, kde zaznamenal 
Trenčiansky samosprávny kraj v porovnaní s rovnakým obdobím predchádzajúceho roka 
zvýšenie takmer o 6 100 tis. eur boli naplnené v sume 82 097 431,83 eur, čo 
v percentuálnom vyjadrení predstavuje 101,78%. Nedaňové príjmy boli naplnené v  
objeme 8 520 813,72 eur, čo v percentuálnom vyjadrení predstavovalo 105,34 %. Plnenie 
kategórie Granty a transfery bolo vyčíslené v sume 45 742 462,20 eur, čo 
v percentuálnom vyjadrení predstavovalo 99,8 %. Kapitálové príjmy k 31.12.2017 boli 
plnené, z rozpočtovanej čiastky 40 081 273,00 eur, len vo výške 1 314 105,41 eur, čo v 
percentuálnom vyjadrení predstavuje 3,28 %. V rámci nedaňových príjmov na Úrade TSK 
sa poradilo v rámci predaja kapitálových aktív, z rozpočtovanej čiastky 800 000 eur, 
naplniť čiastku 1 115 410,41 eur, čo v percentuálnom vyjadrení predstavuje 139,43 %. 
V kategórii Granty a transfery, najmä, čo sa týka prostriedkov z EÚ, kde meškajú výzvy 
o NFP, bola rozpočtovaná čiastka 39 281 273 eur a podarilo sa naplniť len čiastku 
198 695 eur. V percentuálnom vyjadrení predstavuje 0,5 %. V rámci výdavkov bolo 
celkové čerpanie bežných výdavkov k 31.12.2017 v sume  112 670 261,57 eur, čo 
v percentuálnom vyjadrení predstavuje 97,37 %. Pre Úrad TSK predstavovalo toto 
čerpanie čiastku 8 333 790,23 eur, čo v percentuálnom vyjadrení predstavovalo 81,87 %. 
Na mzdy, platy, služobné vyrovnania a ostatné osobné vyrovnania bola táto čiastka 2 325 
747,74  eur, čo predstavuje 92,38 %. Poistné a príspevky do poisťovní je v sume 
934 055,26 eur, čo predstavuje 89,58 %. Tovary a služby boli vo výške 3 585 585,82 eur, 
čo je v percentuálnom vyjadrení 70,45 % z rozpočtovanej sumy. Bežné transfery boli 
čerpané v objeme 768 617,69 eur, v percentuálnom vyjadrení 94,93 %. Splácanie úrokov 
a ostatné platby súvisiace s úverom boli v sume 719 783,72 eur, čo je 99,99 % 
z rozpočtovanej sumy. Bežné výdavky na úseku dopravy boli k 31.12.2017 čerpané vo 
výške 30 688 193,18 eur, čo v percentuálnom vyjadrení predstavuje 98,22 %, z toho pre 
zmluvnú dopravu SAD Trenčín, a.s. je to 12 290 055 eur, pre SAD Prievidza 6 996 005 
eur a pre Správu ciest TSK  
11 402 133,18 eur. Na úseku zdravotníctva boli bežné výdavky čerpané vo výške 
501 408,31 eur – poskytnuté ako výnimočný transfer, ktorý súvisel s prvotným vybavením 
pri rekonštrukcii operačných sál. Na úseku kultúrnych služieb bolo čerpanie v rámci 
bežných výdavkov vo výške 3 641 906,36 eur, čo predstavuje 98,03 %. Na úseku 
vzdelávania bolo čerpanie vo výške 48 898 785,03 eur, čo v percentuálnom vyjadrení 
predstavuje 99,92 %. Na úseku sociálneho zabezpečenia, v rámci bežných výdavkov, 
bola čerpaná čiastka 20 606 178,46 eur, čo predstavuje 97,79 %, z toho pre zariadenia 
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v zriaďovateľskej pôsobnosti TSK to bola čiastka vo výške 19 490 882,19 eur a pre 
verejných a neverejných poskytovateľov sociálnych služieb sa jedná o čiastku  
1 115 296,27 eur. V rámci kapitálových výdavkov bolo celkové čerpanie vo výške 
25 174 448,13 eur, čo v percentuálnom vyjadrení predstavuje 29,91 %. Toto nízke 
čerpanie bolo tak, ako aj v príjmovej časti ovplyvnené hlavne meškaním výziev v rámci 
prostriedkov z EÚ. Na Úrade TSK boli čerpané kapitálové výdavky vo výške 853 893,06 
eur, čo predstavuje 44,31 %. Na úseku dopravy to bola čiastka vo výške 4 017 363,61 
eur, z toho pre Správu ciest TSK suma vo výške 1 606 544,44 eur financovaná Úradom 
TSK. Jednalo sa hlavne o projektové dokumentácie a cyklotrasy, kde sa čerpala sa 
čiastka 2 410 819,17 eur. V oblasti zdravotníctva bola suma 12 694 521,06 eur, pričom 
najväčšia investícia bola Nemocnica s poliklinikou v Bojniciach – rekonštrukcia 
operačných sál. Čerpanie kapitálových výdavkov v rámci kultúrnych služieb bolo vo výške 
40 257,32 eur, na úseku vzdelávania bolo čerpanie 4 802 389,99 eur, sociálne 
zabezpečenie 2 766 003,09 eur – najväčšia investícia bola vynaložená na vybudovanie 
sociálneho zariadenia pre autistov Demy Trenčín, ktoré bolo ku koncu roka spustené. 
Taktiež boli splatené 4 splátky úveru v čiastke 2 242 052 eur. Výsledok hospodárenia 
vykazuje prebytok 23 524 846,75 eur. Záverečný účet obsahuje Účtovnú závierku, 
Správu nezávislého audítora a Správu o vývoji dlhu TSK.  
 
K bodu 3 b): 
Po výklade Ing. Ozimovej k Záverečnému účtu vyzvala predsedníčka komisie hlavného 
kontrolóra, Ing. Horvátha, o stanovisko k predkladanému materiálu, po ktorom bola 
otvorená diskusia k bodu 3 a), a súčasne aj k bodu 3b). 
Hlavný kontrolór  najskôr oboznámil prítomných z hľadiska legislatívy, zákonom  
č. 302/2001 a jeho noviel  § 19e ods.1 pís. c, na základe ktorého vzniká právna povinnosť 
hlavnému kontrolórovi  vypracovať a predložiť Zastupiteľstvu TSK odborné stanovisko 
k návrhu Záverečného účtu TSK za rok 2017 a zákonom č. 583/2004 Z. z. § 16 ods. 1 
o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy je povinnosťou VÚC po skončení 
kalendárneho roka súhrnne spracovať údaje o rozpočtovom hospodárení do návrhu 
Záverečného účtu vyššieho územného celku, z ktorých vychádzal pri vypracovaní 
Stanoviska k návrhu Záverečného účtu TSK za rok 2017.  K samotnému materiálu, ktorý 
bol predložený, hlavný kontrolór skonštatoval, že, už tradične, bol spracovaný na veľmi 
kvalitnej úrovni. Všetky položky, ktoré sú obsahom Záverečného účtu sú riadne 
okomentované a všetky požiadavky, resp. všetky potrebné informácie sú v materiály 
prehľadné, dostupné a zrozumiteľné. Stanovisku hlavného kontrolóra predchádzalo, 
okrem predložených dokladov, ako sú výkazy, súvaha, výsledovka, stanovisko audítora, 
inventarizačný proces, kontrola zo strany Útvaru hlavného kontrolóra, kde obsahom 
hlavnej kontroly boli najmä účelové prostriedky, ktoré boli na TSK doručené z iných 
inštitúcií, ďalej kapitálové výdavky, ako aj bežné výdavky v súlade so zákonom, a tiež 
inventarizačný proces. Hlavný kontrolór konštatoval, že kontrola prebehla bez zistení, to 
zn. ukončená správou. K jednotlivým bodom, častiam Návrhu Záverečného účtu hlavný 
kontrolór uviedol, že Návrh Záverečného účtu porovnáva svoje výsledky, skutočnosti so 
schváleným rozpočtom, pričom hlavný kontrolór predkladá Zastupiteľstvu TSK prehľad 
porovnania s predchádzajúcim rokom. Čo sa týka samotného rozpočtu možno 
konštatovať, v porovnaní s minulým rokom, že bol dynamický a možno hodnotiť veľmi 
pozitívne to, že predpoklad rozpočtových opatrení, ktorý bol realizovaný v roku 2017 zo 
strany Úradu TSK a zo strany vonkajších vplyvov, ktoré sú zo zákona platné, bolo 
vykonaných 64 opatrení  
-  zmeny vykonané z titulu prijatia alebo prevodu účelovo určených prostriedkov zo 
štátneho rozpočtu, z Európskej únie a iných prostriedkov zo zahraničia poskytnutých na 
konkrétny účel  a 26 opatrení -  zmeny rozpočtu v súlade s uznesením Zastupiteľstva 
č.16/2014 - II, ktorým bol predsedovi Trenčianskeho samosprávneho kraja schválený 
rozsah kompetencií na schvaľovanie zmien rozpočtu TSK , čo je o 20 rozpočtových 
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opatrení menej ako v predchádzajúcom období, v roku 2016, z čoho možno usudzovať, 
že rozpočet bol tvorený veľmi precízne a kvalitne, keďže nebolo treba toľko rozpočtových 
opatrení ako v predchádzajúcich rokoch. Čo sa týka bežného rozpočtu, hlavným zdrojom 
príjmov boli najmä daňové príjmy, ako aj Granty a transfery, ktoré sú limitujúcou položkou 
na čerpanie bežných výdavkov. Treba však uviesť zásadný rozdiel v porovnaní s minulým 
rokom a hlavne v najväčšej položke, ktorú tvoria bežné výdavky a to je príspevok pre 
SAD-ky za stratu a ekonomicky oprávnené náklady. Hlavný kontrolór skonštatoval, že sa 
nepodarilo, z objektívnych dôvodov, vyrokovať, aby boli dosiahnuté rovnaké úhrady ako 
v prechádzajúcom roku, ale naopak, sa tieto zvýšili viac ako o 1 mil. eur. Podľa názoru 
hlavného kontrolóra považuje Metodiku, ktorou sa rieši táto problematika, za 
neštandardnú a komplikovanú vzhľadom na poskytované zľavy pre študentov a 
dôchodcov, a zároveň sa naopak zohľadňuje strata, zohľadňujú sa náklady, čo tiež 
považuje za prežitok. V dnešnej dobe uhrádzať niekomu hospodársky výsledok nie je 
úplne v poriadku. Z toho hlavný kontrolór usudzuje, že by bolo naozaj na mieste, aby štát 
prehodnotil  predmetnú Metodiku a formu, resp. systém hospodárenia dopravných 
spoločností SAD voči rozpočtu verejnej správy. Zároveň vyzýva k tomu, aby sa našiel 
konkrétnejší, vhodnejší postup. Dovtedy však treba akceptovať to, čo je, v zmysle 
Metodiky, platné. Zároveň však vyzdvihol úprimnú snahu vedenia TSK túto situáciu 
objektívne riešiť  vytvorením  dvoch komisií, v ktorých sú aj poslanci aj zamestnanci, aj 
SAD-ky, kde je spoločným cieľom situáciu vyriešiť v prospech všetkých. Napriek tomu 
však táto snaha nebola úspešná, je rozdielny nárok oproti r. 2016. Čo sa týka 
kapitálového rozpočtu, hlavný kontrolór skonštatoval, že postaviť objektívne kapitálový 
rozpočet je veľmi náročné, pretože nie všetky parametre kapitálového rozpočtu sú 
k dispozícii, keď sa zostavuje. Tak, ako aj po minulé roky, kapitálové výdavky dosahujú 
úroveň približne 50 % a rok 2017 nie je výnimkou. Zároveň skonštatoval, že tak, ako aj 
po minulé roky, má veľký vplyv na čerpanie kapitálových  výdavkov v negatívnom zmysle 
opäť Metodika štátu, najmä čo sa týka výziev, platieb, verejného obstarávania, ktoré 
upravuje veľmi komplikovaný, všetkým dobre známy Zákon o VO. Podľa hlavného 
kontrolóra spočíva komplikovanosť zostavenia kapitálového rozpočtu, z hľadiska 
subjektívnych príčin, tiež v príprave, kde sú ešte isté rezervy zo strany TSK. Treba 
venovať naozaj veľkú pozornosť prípravným prácam s tým súvisiacim (obstaranie PD, 
včasná príprava procesu VO a pod.), tak aby budúci rok mohli byť reálne čerpané 
kapitálové výdavky. K majetku konštatoval hlavný kontrolór, že došlo k serióznemu 
navýšeniu majetku v netto hodnote a vo svojom stanovisku uvádza dva ukazovatele 
ekonomickej kategórie, a to likvidita a dlhová služba, v ktorých TSK vykazuje veľmi dobré 
výsledky, kde vysoko prekračuje optimálnu hodnotu, najmä čo sa týka likvidity (schopnosť 
uhrádzať svoje záväzky), kde optimálna hodnota je 0,9 a TSK vykazuje niekoľkonásobne 
väčšie hodnoty. Čo sa týka dlhovej služby, TSK takisto spĺňa optimálne hodnoty, tak 
v oblasti splátok, ako aj v oblasti čerpania úveru. Hlavný kontrolór zároveň vyzdvihol 
snahu vedenia TSK, že napriek tomu, že je priestor na čerpanie cudzích zdrojov, TSK 
pristupuje, pri riešení všetkých požiadaviek, resp. všetkých kapitálových potrieb, k 
využitiu vlastných zdrojov, to zn. prebytkom bežného rozpočtu a samozrejme aj grantmi 
a inými finančnými operáciami. Kategóriu záväzkov a pohľadávok hlavný kontrolór 
zhodnotil, rovnako ako minulý rok, pomerne negatívne. Čo sa týka pohľadávok, Úrad 
TSK dokázal, v porovnaní s minulými rokmi, výrazne obmedziť pohľadávky, 
predovšetkým, čo sa týka doby ich splatnosti; teda sa znížili tieto pohľadávky veľmi 
výrazne. Naopak, pohľadávky príspevkových a rozpočtových organizácií zostávajú 
v hlbokom útlme a nie, aby sa znižovali, ale sa naopak ešte zvyšujú, prehlbujú. Cash-
flow, ktorý dostávajú tieto organizácie zo zdrojov TSK sú dosť problematické. Pri 
záväzkoch hlavný kontrolór uviedol obdobnú situáciu, kedy najväčším zdrojom, resp. 
podielom, ktorým sa podieľajú na tých záväzkoch sú zdravotnícke zariadenia. Tu je 
výrazný príklad negatívneho trendu, keď sa zvyšuje nielen dlh, ale aj pohľadávky, čo 
znamená veľký prepad v cash- flow. V roku 2017 je suma týchto pohľadávok 
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8 870 120,30 €, čo je viac o 766 678 € oproti roku 2016. Sú to v podstate dlhodobé 
pohľadávky a ich vymáhanie hlavne od zdravotných poisťovní je stále komplikované a 
znovu hlavný kontrolór uviedol, že ich vývoj sa vôbec nemení, ale zhoršuje (spomenul 
najmä Nemocnicu v Bojniciach). Napokon hlavný kontrolór spomenul ešte vývoj 
celkového dlhu TSK, ktorý nečerpal žiadne cudzie prostriedky, akurát sa nastavili splátky 
splácania  v zmysle platnej legislatívy a tvorba hospodárskeho výsledku je veľmi 
podrobne, kvalitne a prehľadne popísaná v Návrhu Záverečného účtu TSK za rok 2017. 
Výsledok rozpočtového hospodárenia sa zisťuje po zaúčtovaní celkových príjmov 
a výdavkov ako výsledok ich súhrnnej bilancie. Výsledok rozpočtového hospodárenia 
Trenčianskeho samosprávneho kraja za rok 2017 bol v zmysle § 10 ods. 7 zákona č. 
583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov v znení neskorších predpisov vyčíslený ako kladný rozdiel medzi 
príjmami a výdavkami rozpočtu samosprávneho kraja a predstavuje schodok v objeme 
169 896,74 eur. Príjmy a výdavky rozpočtu samosprávneho kraja predstavujú bežné 
príjmy a bežné výdavky – bežný rozpočet a kapitálové príjmy a kapitálové výdavky – 
kapitálový rozpočet. Do výsledku hospodárenia nie sú zarátané nerozpočtované zdroje 
organizácií v zriaďovateľskej pôsobnosti TSK a Úradu TSK. Súčasťou rozpočtu TSK sú 
v zmysle § 10 ods. 6 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej 
samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov aj 
finančné operácie. Vykonávajú sa nimi prevody prostriedkov z peňažných fondov, 
realizujú sa návratné zdroje financovania a ich splácanie. Finančné operácie nie sú 
súčasťou príjmov a výdavkov rozpočtu samosprávneho kraja. Schodok rozpočtového 
hospodárenia TSK v objeme 169 896,74 eur bol upravený o zostatok finančných 
operácií, ktorým bol prebytok 23 694 743,49 eur. Po usporiadaní zostatku finančných 
operácií a po vylúčení nevyčerpaných účelovo určených prostriedkov poskytnutých 
v predchádzajúcom rozpočtovom roku zo štátneho rozpočtu a z rozpočtu Európskej únie 
v zmysle § 16 ods. 6 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej 
samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov 
v celkovom objeme 259 849,71 eur, ako aj po vylúčení rozdielu prijatých a vrátených 
finančných zábezpek (klasifikovaných na ekonomickej podpoložke) v celkovom objeme 
222 228,83 eur bol zostatkom finančných prostriedkov Trenčianskeho 
samosprávneho kraja k 31.12.2017 prebytok v objeme 23 042 768,21 eur. V súlade 
s ustanovením § 15 ods. 1 a § 16 ods. 6 zákona NR SR č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových 
pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 
neskorších predpisov sú finančné prostriedky v objeme 23 042 768,21 eur. V súlade 
s ustanovením § 15 zákona č.583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej 
samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov 
bude zostatok finančných prostriedkov za rok 2017 použitý na tvorbu : 
 
a) rezervného fondu v objeme                                                                     2 678 151,21 
eur 
 
čo predstavuje 11,62 % z prebytku rozpočtu zisteného podľa § 16, ods. 6 zákona č. 
č.583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov v znení neskorších predpisov, 
 
b) peňažného fondu v objeme                                                                   20 364 617,00 
eur 
 
 
Na záver, hlavný kontrolór, konštatoval, že Úrad TSK si plní povinnosti vyplývajúce 
z platnej legislatívy, to zn., že všetky náležitosti zákona č. 583/2004 Z.z. v zmysle § 16   
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boli naplnené. Na základe týchto skutočností hlavný kontrolór odporučil schváliť 
Návrh Záverečného účtu TSK za rok 2017 bez výhrad. 
Po prednesení stanoviska hlavným kontrolórom otvorila predsedníčka komisie, Ing. 
Máčeková diskusiu k tomuto bodu. PhDr. Škultéty položil otázku v súvislosti s čerpaním, 
resp. nečerpaním prostriedkov vynaložených na financovanie projektov EÚ, kde bola 
rozpočtovaná suma 39 mil. eur a vyčerpalo sa na úrovni 0,5 %. Skonštatoval, že na 
základe materiálu k Návrhu Záverečného účtu, ktorý predniesla Ing. Ozimová, bol 
rezervný fond na úrovni 3,7 mil. eur a peňažný fond 20,3 mil. eur. Z toho vyplynula ďalšia 
otázka od PhDr. Škultétyho, kde chcel vedieť, či sa 39 mil. eur presunulo, na čo mu Ing. 
Ozimová vysvetlila, že tieto peniaze ani neprišli, tieto príjmy neboli naplnené ani na 
príjmovej, ani na výdavkovej časti. Na základe toho si tak PhDr. Škultéty potvrdil 
informáciu, že z toho bolo rozpočtovaných 5%. Ing. Ozimová ďalej vysvetlila, že 5% bolo 
presunutých do prebytku 23 042 768,21 eur. Ale tým, že tento rok sa do rozpočtu pri jeho 
zostavovaní zapájali už len schválené projekty a k nim sa schvaľovalo aj 
spolufinancovanie, tak sa už teraz nebudú opätovne zapájať predchádzajúce, ale len tie 
akcie, ktoré sú z vlastných zdrojov. PhDr. Škultéty ďalej položil otázku, ak je teda 
v rezervnom fonde 2,7 mil. eur, na čo mohli ísť tieto finančné prostriedky. Ing. Ozimová 
vysvetlila, že do rezervného fondu boli navrhnuté prostriedky vo výške 2 678 000 eur, 
a v peňažnom fonde 20 364 000 eur, tak ako je to v Návrhu uznesenia k Záverečnému 
účtu. V rezervnom fonde je preto 2 678 000 eur, keďže tieto prostriedky pôjdu na stratu 
pre SAD-ky, kde je možné túto stratu uhradiť z prostriedkov v rezervnom fonde. 
V peňažnom fonde môžu byť finančné prostriedky vynaložené len na úhradu kapitálových 
výdavkov. Rezervný fond je totiž tvorený min. 10 % z prebytku, ale pri zostavovaní 
rozpočtu sa rezervný fond nastavuje tak, aby pokryl stratu pre SAD-ky. PhDr. Škultéty  
poznamenal, že rezervný fond je teda podľa vysvetlenia Ing. Ozimovej určený pre 
pokrytie neuhradenej straty SAD, a ďalej je disponibilná suma na úrovni 20 364 000. Ing. 
Ozimová vysvetlila, že z toho cca 8 800 000 eur tvoria akcie, ktoré neboli dokončené 
minulý rok a boli presunuté do ďalšieho roku, kde sú aj nové akcie, pričom 3 mi. eur 
zostanú v peňažnom fonde na účely do budúceho roka, keďže nemá zmysel zapájať 
všetky finančné prostriedky, keď je už teraz známe, že sa nedokážu preinvestovať. Na 
PhDr. Škultétyho nadviazala aj Ing. Máčeková, ktorá položila otázku o tom, že keď sa 
schvaľoval rozpočet, a už niekoľko rokov sa vraví, že je rozpočet vyšší v kapitálovej časti, 
tak sa v zmysle Metodiky EÚ, musí zostavovať rozpočet tak, aby zahŕňal aj výdavky na 
plánované projekty, ktoré sa plánovali zrealizovať z fondov EÚ. Zároveň chcela vedieť, či 
v tej sume, ktorá bola plánovaná v rozpočte sú všetky podané projektové žiadosti, teda 
akým spôsobom boli v rozpočte plánované kapitálové výdavky. Ing. Lamačková vysvetlila 
spôsob, akým sa plánovali: jednak sa plánovali zahrnúť projekty, ktoré už boli 
predložené, ale aj také, ktoré podľa harmonogramov výziev, už boli pripravené na 
predloženie. Ing. Máčeková sa spýtala, či boli v minulosti do rozpočtu zahrnuté do sumy 
kapitálových výdavkov teda všetky projekty, čiže tie, ktoré boli už podané, ale aj tie, ktoré 
boli ešte len plánované, na čo Ing. Lamačková odpovedala, že doteraz sa zahŕňali do 
kapitálových výdavkov aj plánované výzvy, hoci iba v malých čiastkach, pričom tento rok 
sa ide už len striktne podľa toho, čo je predložené a schválené. Ing. Máčeková na 
základe toho tak poznamenala, že ku koncu roku budú tieto finančné prostriedky 
zobjektívnené. PhDr. Škultéty sa spýtal, či bude teda akoby menší objem peňazí 
v peňažnom fonde. Ing. Ozimová vysvetlila, že nebude sa musieť upravovať na konci 
roka rozpočet, keďže fyzicky tieto finančné prostriedky TSK ani nedostane, teda bude 
zreálnený rozpočet TSK. V rámci diskusie Ing. Ozimová ešte uviedla, že úverová 
zadĺženosť TSK je na úrovni 35,55 % k 31.12.2017, pričom výhľadovo sa zatiaľ 
neuvažuje so žiadnym ďalším úverom. V súčasnosti sa bude akurát načerpávať 
schválený úver, ktorý je poskytnutý z Rozvojovej banky pri Rade Európy, čerpala sa už 
prvá tranža pri viazanosti 2,5 roka a úrokovej sadzbe 0 %,  ten sa však neráta do dlhovej 
služby. Slúži na predfinancovanie projektov, konkrétne na OP Interreg V-A a projekty: 
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Trenčiansky hrad a cyklotrasa Skalka. Ing. Máčeková ešte poznamenala, že od 1.1.2017 
je nový prepočet na mieru zadĺženosti pri prepočítavaní splátok úveru, kde TSK má 
dohodnutých 3,48 % v zmysle nového prepočtu. Zároveň uviedla tiež, že podmienky pri 
poskytovaní úveru sú nemenné a platné počas celého obdobia. V závere diskusie, ktorá 
zahŕňala obidva prejednávané body programu: 3 a) a  
3 b), Ing. Máčeková vyjadrila pochvalu Ing. Ozimovej k prehľadne vypracovanému 
Návrhu Záverečného účtu TSK za rok 2017. Napokon ešte položila otázku, koľko 
finančných prostriedkov plynie do rozpočtu z cestnej dane, na čo Ing. Ozimová 
odpovedala, že finančné prostriedky z cestnej dane nedostane TSK, ale podliehajú štátu. 
Ing. Máčeková vyslovila pripomienku, že by bolo dobré trvať na tom, aby  sa iniciovalo 
vytvorenie cestného fondu (ako to funguje napr. pri ZMOS), vzhľadom k tomu, že sa 
vyslovuje veľká vlna kritiky na túto problematiku a samosprávam sa nič nevracia, všetko 
zostáva štátu. Ing. Máčeková ešte poznamenala, že v budúcnosti sa nemožno spoliehať 
iba na finančné prostriedky z EÚ, a bude treba skôr či neskôr, aby samosprávy viazali do 
rozpočtov finančné prostriedky na opravy ciest, a zároveň čiastočne tlačiť aj štát k tomu, 
aby bol vytvorený cestný fond, z ktorého bude môcť čerpať aj VÚC, čo už dlhodobo 
funguje aj v ČR. Napokon sa do diskusie ešte zapojil aj PhDr. Škultéty, ktorý chcel vedieť, 
dokedy je nastavené splácanie spomínaného úveru TSK. Ing. Ozimová uviedla, že 
splácanie úveru bolo dojednané na 25 rokov, teda do r. 2039, s tým, že TSK môže 
vkladať aj mimoriadne splátky. Splátky sú riadne dohodnuté na sumu 500 000 eur 
v štvrťročných intervaloch. Po skončení diskusie predsedníčka komisie prečítala Návrh 
na uznesenie k bodu 3 b) a následne komisia pristúpila k hlasovaniu. Medzitým privítala 
predsedníčka komisie Ing. Zboranovú, ktorá prišla neskôr na Komisiu RRaCR z dôvodu 
účasti na rokovaní dopravnej komisie. Hlasovanie dopadlo nasledovne: Za schválenie: 7, 
proti: 0, zdržali sa: 0, neprítomní: 1. Na základe hlasovania komisia odporúča materiál 
Zastupiteľstvu TSK schváliť.  
 

 
K bodu 4: 
Ing. Máčeková odovzdala slovo Ing. Ozimovej, aby predstavila materiál „Návrh na 
zmenu Rozpočtu Trenčianskeho samosprávneho kraja na roky 2018 – 2020 (1. 
zmena)“.  
Ing. Ozimová uviedla, že k rozpočtovej zmene č. 1 sa pristupuje z dôvodu zapracovania 
investičných akcií, ktoré sa nestihli zrealizovať v predchádzajúcom rozpočtovom roku, 
a tiež z dôvodu neuhradenej straty pre zmluvných dopravcov SAD, ale taktiež aj 
z dôvodu zapracovania nových investičných akcií, aj z dôvodu legislatívnej zmeny pri 
rozpočtových organizáciách TSK, ktoré už stratili status mimorozpočtové prostriedky 
a v rozpočte si nesprávne odhadli tie prostriedky, ktoré sú za výber stravy alebo výber od 
rodičov na výlety, alebo prišli na to, že dostanú nejaký grant, dar, takže musí TSK tieto 
prostriedky zapracovať do príjmovej, ako aj výdavkovej časti. Pri bežných príjmoch, 
nastáva zmena aj pri úprave daňových príjmov (daň z príjmov FO), jednak na základe ich 
priaznivého vývoja, ale bolo tiež v mesiaci marec obdržané finančné vyrovnanie za rok 
2017 vo výške  800 000 eur,  v dôsledku čoho sa tak navrhuje navýšenie daňových 
príjmov o čiastku 887 318 eur a tieto finančné prostriedky pôjdu v objeme 353 155 eur na 
opravu 4 úsekov ciest, ktoré boli schválené ešte v minulom rozpočtovom roku a neboli 
zrealizované v dôsledku dlhotrvajúceho procesu VO, tak aby sa mohli dokončiť, a taktiež 
čiastka 534 000 eur, ktorá bola schválená ešte v predchádzajúcom rozpočtovom roku 
a je určená na realizáciu veľkoplošných opráv ciest II. a III. triedy. Pri nedaňových 
príjmoch pre rozpočtové organizácie TSK sa jedná o navrhovanú čiastku 72 350 eur. 
V grantoch a transferoch je navrhované zapracovať do príjmov čiastku 16 896 eur, 
v oblasti vzdelávania, pre školu Gymnázium Púchov a SUŠ Trenčín, ktoré získali granty 
od rôznych nadácií a z rodičovských združení. V rámci sociálneho zabezpečenia bola 
poskytnutá dotácia na základe dobrovoľníckej práce, teda finančné prostriedky, ktoré boli 
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zrefundované za rok 2017 a aby ich mohli použiť je potrebné ich zapracovať do príjmovej 
a výdavkovej časti. Športové gymnázium, Trenčín dostalo od Mesta Trenčín čiastku 280 
eur na projekt Internátny časopis. V kapitálových príjmoch je mínusovaná čiastka 
200 000 eur – Zníženie energetickej náročnosti v CSS Nová Bošáca, vzhľadom k tomu, 
že sociálne zariadenia boli vylúčené z možnosti žiadať dotáciu z Environmentálneho 
fondu v rámci tejto výzvy. Pri bežných výdavkoch TSK sa znižuje čiastka 42 307 eur. TSK 
nebol úspešný pri projektoch v rámci  programu Interreg V-A SR-ČR – bude opätovne 
predložená žiadosť až koncom roka 2018, takže výdavky sa budú realizovať až v r. 2019. 
V rámci tovarov a služieb je potrebné navýšiť rozpočet na nezrovnalosti a iné vrátky za 
prostriedky EÚ, kde sa spláca korekcia  za projekt Rekonštrukcie kasární TN hradu;  bolo 
narozpočtované o 22 eur menej na Záverečnú platbu, takže je teraz potrebné o túto 
čiastku navýšiť rozpočet. Ďalej sa navyšuje čiastka na opravu vozového parku, nakoľko 
vykazujú služobné vozidlá TSK neustále technické poruchy a je ich potrebné servisovať. 
Momentálne je už tento rok vyčerpaná čiastka na tieto opravy vo výške 10 000 eur 
a o túto sumu bude položka zároveň aj navýšená. Na poštové a kuriérske služby sa 
navyšuje 2 000 eur. Ich výška nebola správne odhadovaná vzhľadom k tomu, že 
začiatkom roka 2018 došlo k navýšeniu poštových poplatkov za tieto služby. V rámci 
dopravy na neuhradenú stratu (úhrada 3. a 4. štvrťroka) pre SAD Trenčín sa navrhuje 
navýšiť suma vo výške 1 593 887 eur, SAD Prievidza 1 084 264 eur, pre SC TSK 3 155 
000 eur na 4 úseky v rámci plánu opráv ciest II. a III. triedy z r. 2017 a 534 163 eur na 
realizáciu veľkoplošných opráv ciest II. a III. triedy, takisto z predchádzajúceho roku.  
Na úseku vzdelávania je to suma vo výške 130 322 eur, jedná sa o mimorozpočtové 
finančné prostriedky. Na úseku sociálneho zabezpečenia je navrhovaná úprava z dôvodu 
zvýšenia príplatkov od 1.5. (nočné príplatky, príplatky za sviatok) – bolo potrebné 
prehodnotiť rozpočet, keďže niektoré organizácie ušetrili finančné prostriedky, tak bolo 
treba upraviť rozpočet tak, aby mali pokryté všetky výdavky v danom rozpočtovom roku. 
V rámci kapitálových výdavkov sa zmena dotýka Ú TSK, kde sa na prízemie plánuje 
zakúpiť automatický externý defibrilátor v sume 2 000 eur, plánuje sa tiež kúpa 
motorového vozidla pre predsedu TSK vo výške 60 000 eur, modul na spracovanie 
účtovných a finančných výkazov v systéme SPIN 2 (určené pre Ú TSK a všetky jeho 
organizácie) v objeme 34 188 eur a rozvoj informačného systému TSK pre zabezpečenie 
kompatibility informačného systému s e-gov službami vo výške 5 000 eur.  
Na úseku dopravy - SC TSK - jedná sa o úhradu DPH – realizácia bezpečnostných 
prvkov a zariadení na cesty II. a III. triedy TSK, kedy bola v 12/2017 vystavená faktúra so 
splatnosťou 1/2017, čo SC TSK uhradila z vlastných zdrojov, a teraz im tieto finančné 
prostriedky budú zapracované do rozpočtu.  PD k vybudovaniu kruhovej križovatky  na 
ceste č. 2/507 – 1 800 eur; rekonštrukcia mosta cez potok Dudváh (prenos FP 
z predchádzajúceho roka) predstavuje čiastku 107 939 eur (havarijný stav); rekonštrukcia 
mostných objektov v Skačanoch (prenos z minulého roka) v sume 323 982 eur; most 
Poruba 198 497 eur; rekonštrukcia oporného múru Stará Myjava 227 648 eur (prenos 
z minulého roka); mostný objekt ponad vodný tok Marikovka v obci Horná Mariková 
v objeme 229 256 eur a mostný objekt ponad vodný tok Drienovka v obci Plevník – 
Drieňové 73 550 eur; rekonštrukcia mostného objektu Ilava (prenos z minulého roka) vo 
výške 388 829 eur; objemovo rozsiahlou akciou je aj odstránenie závady na ceste 
III/1208  
v obci Rudník, ktoré si vyžiada finančné krytie v objeme 323 225 eur. Na rekonštrukciu 
budov v SC TSK sa plánuje vynaloženie finančných prostriedkov vo výške 20 000 eur. 
Zlepšenie cyklistickej infraštruktúry TSK sa plánuje vo výške 5 039 617 eur (prenos 
z minulého roka); zlepšenie cyklistickej infraštruktúry na Hornej Nitre je vo výške  
60 000 eur; zlepšenie dopravnej dostupnosti Myjavska a Horniacka vo výške 50 000 eur.  
Na úseku zdravotníctva je kapitálový transfer na nové investičné zámery v objeme 
takmer 3 611 tis. eur určený už pravidelne na zlepšenie technického stavu objektov a 
vybavenia nemocníc špecializovanými prístrojmi a zariadeniami, ako napr. vybudovanie 
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nového OAIM v NsP Prievidza so sídlom v Bojniciach za 1 100 tis. eur, rekonštrukcia 
pôrodnej sály v NsP Považská Bystrica za 1 185 tis. eur, či obstaranie špeciálneho 
prístrojového vybavenia v NsP Myjava za viac ako 309 tis. eur. S cieľom zlepšiť 
podmienky poskytovania a dostupnosti sociálnych služieb vo svojich zariadeniach plánuje 
Trenčiansky samosprávny kraj na úseku sociálneho zabezpečenia nové investície v 
objeme takmer 339 tis. eur, medzi najväčšie z nich patria rekonštrukcia kotolne pre CSS 
– Jesienka v objeme približne  
100 tis. eur a rekonštrukcia evakuačných výťahov pre CSS – Chmelinec v objeme 103 tis. 
eur vrátane realizácie prípravných prác na elektronickom požiarnom systéme.  
Kultúrne služby – bola naplánovaná Prestavba objektu Považskej knižnice v Považskej 
Bystrici vo výške 598 664 eur; stavebný dozor: 13 000 eur a reštaurátorský dozor 12 336 
eur (žiadali sa finančné prostriedky najskôr v rámci OP Interreg V-A, kde táto výzva 
nebola pre TSK úspešná a v 2. výzve nebolo možné predložiť tento typ projektu); 
Trenčianske múzeum v Trenčíne pre regálový systém Depozitár NMnV v čiastke 293 956 
eur; projekt Tre-Bu-Chet: Bučovice (Južné opevnenie TN hradu) - čiastka 126 000 eur; 
rekonštrukcia hodinovej veže – spolufinancovanie vo výške 5 000 eur; budovanie KKC 
pre oblasť dizajnu vo výške 150 000 eur;  
V objeme takmer 1 302 tis. eur sú rozpočtované nové investičné akcie na úseku 
vzdelávania, a sú zamerané na skvalitnenie vzdelávacieho procesu formou rekonštrukcie 
priestorov, ako aj na rozvoj výchovy a vzdelávania žiakov v oblasti telesnej a športovej 
výchovy formou vybudovania nových viacúčelových ihrísk, medzi objemovo najväčšie 
patria sanácia podlahy telocvične vrátane odvetrania pre SOŠ strojnícku Bánovce nad 
Bebravou v objeme 247 tis. eur, rekonštrukcia strechy budovy školy pre Gymnázium 
Dubnica nad Váhom v objeme 213 tis. eur, sanácia suterénu objektu gymnázia vrátane 
rekonštrukcie ležatých rozvodov pre Gymnázium M. R. Štefánika Nové Mesto nad 
Váhom v objeme 181 tis. eur a vybudovanie viacúčelového školského ihriska pre 
Gymnázium Púchov a Gymnázium Bánovce nad Bebravou v celkovom objeme 300 tis. 
eur.  
V rámci príspevkových organizácií na úseku vzdelávania SPŠ Myjava – obstaranie CNC 
frézy vo výške 27 272 eur; SOŠ OaS Prievidza – rekonštrukcia elektroinštalácie 
v pavilóne A, II. etapa 77 637 eur a rekonštrukcia strechy na školskej jedálni 40 000 eur; 
SOŠ Partizánske – rekonštrukcia sociálnych zariadení vo výške 90 507 eur 
a rekonštrukcia strechy na školskej jedálni vo výške 40 000 eur; SPŠ NMnV – 
rekonštrukcia prístupovej cesty vo výške 4 000 eur; SOŠ Prievidza – obstaranie PD na 
rekonštrukciu školskej jedálne vo výške 10 000 eur; SOŠ Púchov – rekonštrukcia 
suterénu budovy A na strojárske dielne vo výške 53 333 eur; SOŠ stavebná I. Bellušu 
Trenčín – rekonštrukcia podláh vo výške 50 000 eur; SOŠ strojnícka BnB – sanácia 
podlahy telocvične a odvetrávanie vo výške 247 391 eur.  
Na úseku sociálnych zariadení sa jedná o DSS Javorina – potrebujú finančné prostriedky 
na dofinancovanie kúpy práčky v objeme 1 466 eur; CSS AVE DcA – kúpa 9-miestneho 
automobilu s plošinou vo výške 33 469 eur; rekonštrukcia sociálneho zariadenia na 
prízemí v CSS LIPOVEC 15 000 eur; CSS Lipa, Kostolná – Záriečie – prístavba výťahu 
a vrátnice k budove A vo výške 184 909 eur + stavebný dozor v sume 1 000 eur; 
prekládka elektrického stĺpa a realizácia príjazdovej cesty do vstupnej brány pri novej 
vrátnici v sume 137 169 eur; CSS Jesienka – rekonštrukcia kotolne 99 964 eur; CSS 
Bôrik – rekonštrukcia schodišťa 1. oddelenia 12 731 eur; CSS Kolonka – protipožiarne 
dvere a dverné samozatvárače, 2. etapa v objeme 19 517 eur; CSS Chmelinec – 
evakuačné výťahy a EPS, 1.etapa v objeme 102 527 eur; CSS Trenčín – Juh – 
vybudovanie čistiacich miestností a prípravovne liekov vo výške 8 000 eur, rekonštrukcia 
ústredného kúrenia TÚV, 2. etapa: 9 000 eur; CSS Humanity Prievidza – inžiniersko-
geologický prieskum 20 000 eur; CSS Domino – rekonštrukcia izieb II. oddelenia so 
zabudovaním stropného zdvižného zariadenia: 43 313 eur;  PD – rekonštrukcia objektu 
CSS 7 000 eur; CSS Sloven Slavnica – rekonštrukcia objektu č. 4, vybudovanie 
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samostatného bezbariérového výťahu  
280 589 eur + stavebný dozor: 4 870 eur; CSS Demy – rekonštrukcia stravovacej 
prevádzky (stavebná časť) – dofinancovanie k už schválenej čiastke 9 596 eur 
a gastrotechnológia: 10 662 eur, ako aj vytvorenie podmienok pre DI v DSS Adamovské 
Kochanovce: 50 000 eur. 
 
Predsedníčka komisie poďakovala Ing. Ozimovej  za podrobné predstavenie materiálu 
Návrhu na zmenu rozpočtu TSK, a zároveň sa spýtala, či je naozaj nutné a potrebné sa 
zaoberať každou jednou položkou tak dopodrobna, čo musí byť určite veľmi náročné na 
vypracovanie. Ing. Ozimová uviedla, že takýto systém a postup bol pri navrhovaní zmeny 
určený a v takejto forme musí byť rozpočet aj schválený. V otvorenej diskusii ďalej 
pokračoval PhDr. Tám otázkou, či keď budú niekedy nejaké peniaze navyše a bude 
nejaká zmena rozpočtu, by finančné prostriedky nemohli putovať aj na vybudovanie 
parkovacích miest v Bojniciach, kde by sa určite našiel na to vhodný priestor a bolo by 
vhodné v budúcnosti na to myslieť, vzhľadom k tomu, že vzniká s parkovaním v meste 
veľký chaos. Nemocnica je plne obsadená a vzhľadom  na to, že sa tam teraz 
rekonštruujú operačné sály, na odd. chirurgie, možno by bolo vhodné uvažovať aby sa 
vyriešil aj problém parkovania pri tom všetkom, čo sa tam ide ešte rekonštruovať. Ing. 
Ozimová vstúpila do diskusie a uviedla, že sa ide okrem operačných sál rekonštruovať 
ešte aj ARO a interná JIS-ka. Mgr. Ďureje: Je vypracovaná analýza, kde je 60 
parkovacích miest, čo sa riešilo ešte za bývalého p. riaditeľa, ktorý v tom čase 
komunikoval s vedením kraja na túto tému. Zároveň sa  očakával, že už bude táto 
analýza už po 1. úprave rozpočtu, avšak vzhľadom aj na výmenu riaditeľa Ú TSK, ale má 
informáciu, že analýza je vypracovaná, dostal ju e-mailom, skonštatoval, že je dosť 
podrobná a podľa jeho odhadu predstavuje takéto vystavanie parkovacích miest 
vynaloženie prostriedkov vo výške cca 50 000 – 60 000 eur.  Ing. Ozimová doplnila, že je 
to dosť možné, dokým sa ešte vyvesí rozpočet, že bude ešte jedna zmena, z dôvodu, že 
sa v nemocnici v Prievidzi konal kontrolný deň a bolo zistené, že hoci bol vybudovaný 
nemocničný informačný systém bude treba ešte nájsť finančné prostriedky na migráciu 
dát, aby sa tieto dáta nestratili a aby sa bezpečne preklopili údaje o pacientoch. Čaká sa 
ešte na informáciu od informatikov. Mgr. Ďureje položil otázku kedy by mal byť 
zrealizovaný informačný systém (pre ARO) v nemocniciach. Ing. Ozimová uviedla, že sa 
IS začal obstarávať, s tým, že by prostriedky mali byť preinvestované do konca roka. 
PhDr. Škultéty k Zmene rozpočtu poznamenal, že je relatívne rozsiahla s veľkým 
množstvom položiek, komodít. Spomenul obstaranie PD pre Hokejovú akadémiu vo 
výške 150 000 eur, a zároveň chcel vedieť, koľko je percentuálne takýchto nových 
položiek v rozpočte v porovnaní s tým, čo bolo schválené, keďže v decembri 2017 boli 
poslanci naháňaní, aby rýchlo schválili rozpočet a dnes, v podstate po necelých 4 
mesiacoch je v rozpočte zahrnutá položka PD pre Hokejovú akadémiu, iba projekt a bez 
toho, aby bola k tomu širšia diskusia ako má napr. fungovať takáto Hokejová akadémia. 
PhDr. Škultéty ďalej poznamenal, že len zachytil niekde zmienku o tom, že bola 
uskutočnená iba nejaká prezentácia investičného zámeru, ale jedna vec je investícia – 
nájsť peniaze na postavenie, no treba aj finančné prostriedky na prevádzku, takže chcel 
vedieť, či sú v rozpočte aj nejaké iné, ďalšie obdobné položky. Ing. Lamačková sa 
vyjadrila k otázke p. Škultétyho: Je to v podstate celoslovenský projekt MŠ SR 
v spolupráci so SZĽH, pričom je plánované vytvorenie 8 regionálnych hokejových 
akadémií. 1. Memorandum bolo u nás v kraji so SZĽH, 2. Memorandum má podpísané 
Mesto Poprad so SZĽH. To sú zatiaľ prvé dve známe, ktoré sa už vie, kde budú 
umiestnené, s tým, že takáto Hokejová akadémia je súčasťou transformácie Športového 
gymnázia na Strednú športovú školu. V rámci toho sa vyriešia aj priestory Športového 
gymnázia, vyrieši sa stav školského internátu, pričom hokejová akadémia bude akoby 
rozšírením vyučovania terajšieho Športového gymnázia. PhDr. Škultéty: Áno, 
transformácia zo ŠG na ŠŠ je síce nevyhnutná, ale opäť je tu otázka prevádzky, 
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nákladov, keďže z globálneho hľadiska bude tak v Trenčíne už 3. hokejová hala. A z toho 
vyplýva logický predpoklad, že bude väčší záujem, aj väčší nárast z hľadiska počtu detí, 
to zn., že bude možno potrebné otvárať viac tried, čo má za následok aj viac finančných 
prostriedkov, alebo to pôjde na úkor iných tried. Ing. Lamačková: Pri tých hokejistoch sa 
počíta s počtom detí 23 v jednom ročníku, s tým, že do financovania bude zapojené aj 
MŠ SR a čo sa týka výuky, deti budú motivované zo SZĽH dobrými učebnými 
výsledkami, a bude im kompletne celé štúdium preplatené vrátane nákladov na bývanie, 
nákladov na užívanie športovej haly. Ďalej treba aj spomenúť komerčnú činnosť takejto 
haly, kde bude verejné klzisko a budú tam prebiehať aj rôzne iné akcie, podujatia, za 
ktoré bude možné získavať finančné prostriedky. Z toho vyplýva, že za prevádzku takejto 
haly nebude zodpovedať len TSK. Ing. Máčeková sa ešte spýtala, či bude teda táto hala 
postavená z dotačných zdrojov, čo Ing. Lamačková potvrdila. Ešte poznamenala, že 
v rámci obstarania PD je treba zabezpečiť prostriedky vo výške 150 000 eur, aby sme 
mali aspoň nejaký podklad koľko peňazí je potrebné vynaložiť a na aký účel (účelová 
vládna dotácia). Ing. Ozimová ešte v rámci diskusie doplnila, že zatiaľ nie sú nijaké iné 
ďalšie, nové akcie, ktoré by predstavovali vynaloženie ďalších finančných prostriedkov. 
Ing. Horváth poznamenal, že ak sa ide pre 23 detí v ročníku postaviť hokejová hala, bude 
treba riešiť ekonomiku tejto haly, čím zároveň potvrdil relevantnosť pripomienky PhDr. 
Škultétyho. Odznelo tiež, že výstavba hokejovej haly bude taktiež predmetom rokovania 
aj Komisie finančnej. Predsedníčka komisie po skončení diskusie pristúpila k hlasovaniu 
dvoch uznesení, vzhľadom k tomu, že tesne pred začiatkom Komisie RRaCR zlyhala 
počítačová technika a nebolo možné Uznesenia vytlačiť skôr. Poslanci teda najskôr, po 
prečítaní, odhlasovali návrh na Uznesenie k bodu 4: Návrh na Zmenu rozpočtu TSK 
na roky 2018 – 2020 (1. zmena). Za schválenie: 7, proti: 0, zdržali sa: 0, neprítomní: 1. 
Na základe hlasovania komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu TSK schváliť. 
Následne predsedníčka komisie prečítala návrh na Uznesenie k bodu 3a: Návrh 
Záverečného účtu TSK za rok 2017. Za schválenie: 7, proti: 0, zdržali sa: 0, neprítomní: 
1. Na základe hlasovania komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu TSK schváliť. 
Člen komisie, PhDr. Tám, ktorý bol v čase hlasovania oboch návrhov uznesení 
neprítomní, neskôr zahlasoval za ich schválenie. Konečný počet prítomných, ktorí sú 
za schválenie obidvoch návrhov na uznesenie: 8; proti: 0; zdržali sa: 0.  
 
Ing. Žiak sa ospravedlnil z Komisie RRaCR, počet prítomných: 7 
  
K bodu 5 a): 
Ing. Máčeková pristúpila ku krátkemu predstaveniu a prečítaniu bodu 5: „Návrhy 
projektov na schválenie podania žiadosti o dotáciu.“ Zároveň ešte poznamenala, že 
podľa materiálov, ktoré k predmetnému bodu naštudovala, je dosť podstatné, že 
percentuálne budú projekty hodnotené v zmysle, že viac bodov dostane ten projekt, ktorý 
bude mať vyššiu spoluúčasť na realizácii projektu. Ďalej už odovzdala slovo Ing. 
Lamačkovej, ktorá predstavila návrh projektu na schválenie podania žiadosti o dotáciu 
pre projekt: Rozvoj výchovy a vzdelávania žiakov v oblasti telesnej a športovej 
výchovy formou rekonštrukcie telocvične na rok 2018. Ing. Lamačková: Je to výzva 
MŠVVaŠ  SR. Celková alokácia výzvy je 9 mi. eur, výhradne na kapitálové výdavky. 
Žiadosť pre jednu telocvičňu je max. vo výške 150 000 eur, pričom min. požadované 
spolufinancovanie je vo výške 10%. Práve kvôli tomu, že bodovo sú zvýhodnené tie 
projekty, ktoré majú vyššiu spoluúčasť ako 10%, sú všetky naše požiadavky 
spolufinancované min. vo výške 15%. Pri školách, kde aj 15 % nie je dostatočné 
spolufinancovanie na to, aby sme sa zmestili do limitu maximálnej výšky príspevku sa 
pristúpilo na úroveň cca 24 %, a to pre školy: SPŠ Bzinská, NMnV; SPŠ Pov. Bystrica. 
Bolo vybraných 6 škôl, všetky boli oslovené s ich požiadavkami na rekonštrukciu 
telocviční, vypracovali sa sumáre, vypracované stavebné rozpočty autorizovanými 
osobami a boli posúdené podľa toho, v akom stave sa tieto telocvične jednotlivých škôl 
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nachádzajú. Každá škola, ktorá nebola opravená, hovorí o tom, že je potrebné tieto 
telocvične opraviť, takže sa pristúpilo k takýmto postupným krokom pre ich obnovu.  
Gymnázium Púchov – rekonštrukcia sociálnych zariadení a šatní; SPŠ Pov. Bystrica – 
rekonštrukcia striech; SPŠ Bzinská, NMnV – príspevok na rekonštrukciu veľkej telocvične 
+ sociálne zariadenia; SOŠ DcA – komplexná rekonštrukcia telocvične; SOŠ Stará Turá 
a SOŠ T. Vansovej, Prievidza –komplexné rekonštrukcie telocviční, vrátanie paluboviek, 
striech a výmeny okien, ktoré však nie sú oprávnené v rámci týchto finančných 
prostriedkov. Výška spolufinancovania je pre túto žiadosť vo výške 160 994,82 eur. Tieto 
finančné prostriedky sú zapracované v rozpočte na r. 2018, pričom však realizácia bude 
prebiehať v r. 2018 – 2020. Jednou z príloh žiadosti a podmienky jej schválenia je výpis 
z Uznesenia zastupiteľstva vyššieho územného celku o súhlase s výškou spoluúčasti 
uvedenou v žiadosti. Ing. Máčeková: Pre tento rok bolo zrušené diskriminačné opatrenie, 
teda môžu žiadať aj tí žiadatelia, ktorí žiadali fin. prostriedky už aj v predchádzajúcom 
programovom období 2007 – 2013, pričom Ing. Lamačková poznamenala, že boli zase, 
pre zmenu, úplne vylúčené výdavky na vybavenie. V rámci diskusie PhDr. Škultéty položil 
otázku aká je šanca uspieť v týchto projektoch. Zároveň vyslovil úvahu o tom, či má 
význam podávať projekt pre 6 škôl a či by nebolo vhodnejšie dať najskôr len žiadosť na 1 
školu a keď neuspeje, tak aspoň vieme, že máme naalokovaných 160 000 eur v rozpočte 
a využiť ich na jednu telocvičňu, nech sa zrekonštruuje, aj keď bude zrejme komplikované 
nájsť a vybrať tú jednu, ktorá to najviac potrebuje. Lebo takto sa každoročne podáva 6 – 
7 škôl, rozpočtujú sa tieto peniaze, kofinancovanie a výsledok je nulový. Ing. Lamačková: 
Treba to brať aj tak, že obce postupne podávajú tiež žiadosti na 1 telocvičňu. Čiže 
teoreticky by tých žiadostí malo z roka na rok akoby ubúdať. Minulý rok nebola pre TSK 
schválená žiadna telocvičňa, v r. 2016 bolo podaných 5 telocviční a NFP bol poskytnutý 
na 3 telocvične. PhDr. Škultéty: Uvažujme, že 1 telocvičňa uspeje a zvyšok 
kofinancovania posunúť na nejakú ďalšiu telocvičňu, aby peniaze neskončili akoby 
v rezervnom fonde. Ing. Lamačková: Celkovo sú rekonštrukcie za 800 000 eur. Po 
skončení diskusie predsedníčka, Ing. Máčeková, prečítala Návrh na uznesenie k bodu 
5 a) po ktorom členovia komisie hlasovali nasledovne:  Za schválenie: 7, proti: 0, zdržali 
sa: 0, neprítomní: 1. Na základe hlasovania komisia odporúča materiál 
Zastupiteľstvu TSK schváliť.  
 
K bodu 5 b):  
Ing. Lamačková predstavila materiál k návrhu projektu na schválenie podania žiadosti 
o dotáciu pre projekt: „Podpora elektromobility v TSK“. Environmentálny fond vyhlásil 
výzvu pre samosprávne kraje a obce pre činnosť J1: Podpora elektromobility. V rámci 
tejto výzvy je možné zakúpiť nový, doteraz neregistrovaný elektromobil na nekomerčné 
využitie, teda na činnosti v oblasti verejnej správy. Maximálna výška dotácie: 30 000 eur, 
min. výška spolufinancovania: 1 500 eur (5%). Vzhľadom na ceny elektromobilov sú to 
finančné prostriedky maximálne na jedno vozidlo, pričom bolo rozhodnuté, že sa vyhovie 
požiadavke Športového gymnázia v Trenčíne mať takéto vozidlo pre potreby špeciálnej 
prípravy modelovaného tréningu jazdou za motorovým vozidlom, ktorá simuluje pretek. 
Keďže cyklisti, študenti, jazdia za sprevádzajúcim vozidlom a priamo vdychujú spaliny 
z výfukov, zároveň sa tak prispeje k ochrane ich zdravia a v neposlednom rade aj 
k ochrane životného prostredia.  Vozidlo najazdí ročne v priemere 25 000 km, je 
v každodennej prevádzke, za každého počasia a pri prepočte emisií, ktoré vykazuje 
súčasne využívané vozidlo Citröen Berlingo, a používaním elektromobilu ušetrí cca 33,9 
kg emisií. Škola vybrala pre tieto účely  5-miestne vozidlo Nissan Leaf s dojazdom 378 
km, tak, aby im pokrylo ich potreby. Bude žiadaná maximálna výška dotácie 30 000 eur, 
spolufinancovanie sa navrhuje schváliť vo výške 5 000 eur, vzhľadom na to, že cena 
vozidla sa môže ešte zmeniť oproti aktuálnym zisteniam, keďže súčasná cenová ponuka 
je vo výška 32 757 eur. Ing. Máčeková si chcela ozrejmiť, či uznesenie je navrhované 
tak, že sa vozidlo schvaľuje pre TSK, keďže niekde v žiadosti je uvedený vlastník vozidla 
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TSK a potom bude vozidlo zverené do správy školy, pričom sa oni už ďalej budú starať 
o režijné náklady vozidla, čo Ing. Lamačková potvrdila. Ing. Takáč sa spýtal, či je možné 
v rámci TSK podať iba jednu takúto žiadosť alebo aj za nejaké jeho organizácie. Ing. 
Lamačková: TSK môže podať iba 1 žiadosť, organizácie nie sú oprávnenými žiadateľmi 
na túto výzvu. PhDr. Škultéty poznamenal, že tento návrh nemusí ísť ani do 
Zastupiteľstva TSK, ale Ing. Lamačková uviedla, že EF to síce nevyžaduje, ale vyžadujú 
to interné predpisy TSK kvôli spolufinancovaniu. PhDr. Tám vyjadril podporu návrhu 
a súhlasí s podaním tejto žiadosti. Predsedníčka komisie prečítala návrh na uznesenie 
k bodu 5 b) a hlasovalo sa nasledovne: Za schválenie: 7, proti: 0, zdržali sa: 0, 
neprítomní: 1. Na základe hlasovania komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu TSK 
schváliť.  
 
 
 
 
 
  
 
K bodu 7: 
Zasadnutie komisie ukončila  predsedníčka  komisie, ktorá poďakovala všetkým 
prítomným za účasť a konštruktívne prerokovanie jednotlivých pracovných materiálov. 
 
 
 
 
 
         Ing. Zuzana Máčeková, v.r. 

                    predsedníčka 
              Komisie regionálneho rozvoja    

               a cestovného ruchu 
 

 
 
 
 
V Trenčíne, dňa 23.4.2018  
Zapísala: Ing. Mária Michaličková, zástupca tajomníčky komisie RRaCR 


